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وزیر خارجه ایران با دبیرکل سازمان ملل متحد دیدار و گفت وگو کرد.
»سید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل متحد در ژنو دیدار و گفت وگو کرد. این دیدار در 

حاشیه پنجاه و هشتمین نشست شورای حقوق بشر سازمان ملل متحد انجام شده است.
عراقچی پیش از این با همتایان خود از بحرین و ارمنستان دیدار و گفت وگو کرده بود. وی در سفر به ژنو، ضمن شرکت در نشست عالی رتبه کنفرانس 
خلع سلاح سازمان ملل متحد و اجلاس شورای حقوق بشر و تبیین مواضع جمهوری اسلامی ایران، دیدارهای دوجانبه ای با همتایان خود از دیگر 

کشورها داشته باشد.

عراقچی با گوترش دیدار کرد یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید غلام رضا 

صابری سهروفیروزان« 
که 12 تیر 65 به مقام 
شامخ شهادت نائل 

گشت، گرامی باد

یک مقام ارشد حماس تصریح کرد: سلاح مقاومت خط قرمزی 
است که قابل مذاکره نیست.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری سما فلسطین، 
کرد:  اعلام  حماس  جنبش  رهبران  از  رضوان  »اسماعیل 
اشغالگران با حلیه گری به دنبال فرار از اجرای توافق آتش 

بس است.
وی افزود: ما طرف های میانجی گر را به فشار بر اشغالگران و 

پایبندی آن  ها به اجرای کامل توافق دعوت می کنیم.
اظهارات رضوان پس از آن بیان می شود که »حازم قاسم« 
سخنگوی جنبش حماس تاکید کرد قبل از اینکه مذاکرات 
درباره دومین مرحله توافق نامه آتش بس و تبادل اسرا با رژیم 
صهیونیستی مطرح شود، باید این رژیم هفتمین گروه از 

اسرای فلسطینی را آزاد کند.
توافق نامه  نقض  درباره  میانجی  طرف های  با  افزود:  قاسم 
آتش بس توسط رژیم صهیونیستی و با حمایت آمریکا ادامه 

می دهیم.
سخنگوی حماس تصریح کرد: قبل از مذاکره درباره تمدید 
رژیم  آن،  توافق درباره مرحله دوم  یا  اول آتش بس  مرحله 
صهیونیستی باید هفتمین گروه از اسرای فلسطینی را آزاد کند.

قاسم تاکید کرد: تمدید مرحله اول، مشروط به مسائل مطرح 
شده در میز مذاکرات و تضمین های ارائه شده مبنی بر وادار 

کردن رژیم اشغالگر به اجرای تعهداتش است.
سخنگوی حماس همچنین گفت: طرف های میانجی و حتی 

آمریکا باید تضمین های جدی ارائه کنند.
دفتر بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی شامگاه 
شنبه در بیانیه ای اعلام کرد که اسیران فلسطینی مرحله جدید 
از توافق تا زمان اعطای تضمین مبنی بر آزادسازی اسیران 
آزاد  تحریک آمیز«  »مراسم های  برگزاری  بدون  صهیونیست 

نمی شوند.
دفتر نخست وزیر رژیم صهیونیستی مدعی شد که حماس با 
برگزاری »مراسم تحریک آمیز و استفاده تبلیغاتی از اسیران« 

صهیونیست، توافق را نقض کرده است.
رژیم  »کان«  تلویزیونی  شبکه  که  است  حالی  در  این 
صهیونیستی روز گذشته اعلام کرد که قرار است این رژیم قبل 
از تبادل اجساد چهار اسیر خود در روز پنج شنبه، گروه جدیدی 

از اسرای فلسطینی را آزاد کند.
رژیم صهیونیستی با حمایت آمریکا از هفتم اکتبر ۲۰۲۳ )۱۵ 
مهر ۱۴۰۲( تا ۱۹ ژانویه ۲۰۲۵ )۳۰ دی ۱۴۰۳( جنگ ویرانگری 

را علیه ساکنان نوار غزه به راه انداخت اما به اهداف خود یعنی 
نابودی جنبش حماس و بازگرداندن اسرای اسرائیلی از راه 

جنگ نرسید و مجبور به توافق آتش بس با این جنبش شد.
در ۱۹ ژانویه ۲۰۲۵ )۳۰ دی ۱۴۰۳(، توافقنامه آتش بس و 
تبادل اسرا بین رژیم صهیونیستی و حماس اجرا شد که شامل 

سه مرحله بود که هر مرحله ۴۲ روز به طول انجامید.
مفاد مرحله اول این توافق شامل آزادی تدریجی ۳۳ اسیر 
آزادی  ازای  در  می شوند  نگهداری  غزه  در  که  صهیونیست 
تعدادی از اسرای فلسطینی و عرب است که شمار آن  ها بین 

۱۷۰۰ تا ۲ هزار نفر تخمین زده می شود.

 

سرمقاله

فشار ناترازی اقتصادی بر گرده معیشت مردم؛

درآمدیکهبهزندگینمیرسد

مسئله اصلی ایران، نه تنها مشکلات اجتماعی یا رفع تحریم ها، 
بلکه چالش بنیادی معیشت مردم است. ناترازی اقتصادی که 
به عنوان یکی از اساسی ترین چالش های اقتصاد ایران شناخته 
می شود، تأثیر مستقیم و عمیقی بر زندگی شهروندان گذاشته 
است. در حالی که هزینه های زندگی به صورت تصاعدی افزایش 
می یابد، درآمدها و قدرت خرید مردم به همان نسبت رشد 
نمی کند. این عدم تعادل، فشار مضاعفی بر اقشار مختلف جامعه 
وارد کرده و شکاف میان طبقات اقتصادی را عمیق تر کرده است. 
در چنین شرایطی، نارضایتی عمومی نه تنها افزایش یافته، بلکه 

تبدیل به بحرانی شده است که راه حلی فوری می طلبد.
اما چرا این ناترازی اقتصادی در سال های اخیر به چنین سطحی 
از وخامت رسیده است؟ پاسخ را باید در ترکیبی از تحریم های 
بین المللی، ناکارآمدی سیاست گذاری های اقتصادی، و عدم 
فناوری جست وجو کرد.  و  تولید  زیرساخت های  به روزرسانی 
سال هاست که ایران با تحریم های شدیدی مواجه بوده، اما 
همزمان سیاست های داخلی نیز به جای کاهش فشار بر مردم، 
آن را تشدید کرده اند. سرمایه گذاری در بخش های مولد کاهش 
یافته، تورم افسارگسیخته قدرت خرید را به شدت کاهش داده، 
و عدم برنامه ریزی در حوزه های کلیدی همچون انرژی، تولید، و 

مسکن بحران را عمیق تر کرده است.
چون  اساسی  حوزه های  در  مردم  معیشتی  وضعیت  امروز 
مسکن، درمان، آموزش، خوراک و پوشاک به مرحله ای بحرانی 
رسیده است. هزینه های اجاره و خرید مسکن، به خصوص در 
کلان شهرها، سر به فلک کشیده و بسیاری از خانوارهای طبقه 
متوسط را به ورطه سقوط به طبقه فقیر جامعه کشانده است. 
در حال حاضر، یک خانواده چهارنفره در خوش بینانه ترین حالت، 
اگر تمام اعضا شاغل باشند، بیش از نیمی از درآمد خود را صرف 
تأمین مسکن می کنند و باقی مانده درآمدشان در سبد غذایی ای 
قرار می گیرد که روزبه روز فقیرتر می شود. در بسیاری از خانوارها، 
گوشت، مرغ، ماهی، و حتی برنج ایرانی به کالایی لوکس تبدیل 

شده است که فقط در مناسبت های خاص مصرف می شود.
در چنین شرایطی، دولت باید در اولویت بندی های اقتصادی 
خود بازنگری کند. مهم ترین مسئله پیش روی کشور، کنترل 
تورم، بهبود شرایط کسب وکار، و کاهش فشار معیشتی است. 
رفع تحریم ها و سیاست تنش زدایی در عرصه بین المللی اگرچه 
یک راهکار ضروری است، اما کافی نیست. اصلاح ساختارهای 
ناکارآمد اقتصادی و حمایت از تولیدکنندگان داخلی، گام های 

موازی و حیاتی ای هستند که باید برداشته شوند.
همچنین، بحران انرژی و ناترازی آن در ایران، نه تنها معیشت 
می کند.  تهدید  نیز  را  کشور  اقتصادی  حیات  بلکه  مردم 
تولیدکنندگان داخلی که سال ها با موانع متعدد دست وپنجه 
نرم کرده اند، اکنون با مشکل مضاعف هزینه های انرژی مواجه 
شده اند. افزایش بهای حامل های انرژی، نبود زیرساخت های 
بهینه، و کمبود سرمایه گذاری در این بخش، تولیدکنندگان را 
به آستانه ورشکستگی کشانده است. کاهش تولید و تعطیلی 
کارخانجات به معنای بیکاری بیشتر و فقر گسترده تر است که 

در نهایت ضربه ای مستقیم به قدرت خرید مردم وارد می کند.
دولت اگر می خواهد از این بحران عبور کند، باید بیش از هر 
زمان دیگری بر دو مسئله تمرکز کند: اصلاح سیاست های کلان 
اقتصادی و مهار بحران معیشتی. بدون بازنگری در سیاست های 
نه تنها  بازار،  ثبات در  ایجاد  تولید، و  به  تورمی، رونق بخشی 
به  ناترازی  این  بلکه  اقتصادی حل نخواهند شد،  مشکلات 
بحران های اجتماعی و حتی سیاسی تبدیل خواهد شد. به بیان 
ساده، معیشت مردم دیگر در حد یک چالش اقتصادی نیست، 
بلکه به نقطه ای رسیده که می تواند کل ساختار اجتماعی و ثبات 

کشور را تحت تأثیر قرار دهد.

»مقام ارشد حماس«:

مادربارۀخلعسلاحهرگزمذاکرهنمیکنیم
بین  الملل

دونالد ترامپ رئیس جهوری آمریکا اعلام کرد که در صورت 
توافق بر سر پایان یافتن جنگ اوکراین، ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهوری روسیه، نیروهای اروپایی را به عنوان حافظ 

صلح در اوکراین خواهد پذیرفت.
دونالد ترامپ رئیس جمهوری آمریکا روز گذشته به وقت 
محلی در سومین سالروز جنگ اوکراین به خبرنگاران در کاخ 
سفید در پاسخ به سوالی درباره پذیرفتن نیروهای حافظ صلح 
اروپا در اوکراین از سوی روسیه افزود: »بله او این را می 
پذیرد. من این سوال را از او پرسیدم. اگر ما این معامله را 

انجام دهیم، او خواهد پذیرفت. پوتین به دنبال جنگ جهانی 
نیست«.

رئیس جمهوری جمهوریخواه آمریکا افزود: مشکلی در اعزام 
نیروهای اروپایی به اوکراین به عنوان حافظان صلح نمی بینم.
رئیس جمهوری آمریکا همچنین اضافه کرد که نیروها به 
اوکراین خواهند رفت تا اطمینان حاصل کنند که »همه امور 

به درستی دنبال می شود«.
ترامپ توضیح داد: »ممکن است نیروها به عنوان صلح  جو 
وارد اوکراین شوند، بنابراین وقتی توافق انجام شد، می توانند 
نظارت کنند که همه امور به درستی دنبال شود. من فکر 

نمی کنم که این مشکلی ایجاد کند«.
رئیس جمهوری آمریکا تاکید کرد: »عدم دستیابی به یک 
توافق صلح پایدار در اوکراین می تواند منجر به جنگ جهانی 
سوم شود. بر مبنای انسان دوستانه، ما باید این مشکل بسیار 

خونین و وحشیانه را حل کنیم«.
ترامپ همچنین گفت که اوکراین »شاید« بخشی از زمین های 
تحت تصرف روسیه را بازپس بگیرد، اما گفت که این کار 
»آسانی« نیست. او به خبرنگارانی که پرسیدند آیا اوکراین 
می تواند سرزمین هایی را که طی سه سال جنگ از دست داده 

است، پس بگیرد، گفت: »این کار آسانی نیست. بله، شاید 
بخشی از آن پس گرفته شود«.

رئیس جمهوری آمریکا با اشاره به دیدار خود با امانوئل مکرون 
رئیس جمهور فرانسه گفت: این مسئله ای است که ما درباره 

آن صحبت خواهیم کرد. امیدوارم اینطور باشد.
بر اساس تجزیه و تحلیل سی ان ان از داده های مؤسسه 
مطالعات جنگ، یک ناظر درگیری مستقر در آمریکا، در سه 
سال پس از آغاز جنگ، اوکراین کنترل حدود 11 درصد از 

سرزمین های خود را از دست داده است.
ترامپ همچنین گفت: »به زودی با پوتین دیدار خواهم کرد. 
نمی توانم زمان دقیق آن را مشخص کنم. اما درحال رایزنی 

درباره آن هستیم«.
رئیس جمهوری آمریکا تأکید کرد: »فرصت مناسبی برای 
انسان ها  ایجاد شده است. جان  توافقی خوب  به  رسیدن 

غیرقابل جایگزین است. این جنگ باید متوقف شود«.
اظهارات ترامپ درباره پذیرش نیروهای حافظ صلح اروپا در 
اوکراین درحالی است که »سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه 
روسیه و دیگر مقامات این کشور، آشکارا با این طرح مخالفت 

کرده اند.

اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول  کالاس«  »کایا 
خود  نگرانی  نمی تواند  اتحادیه  این  که  گفت  اروپا 
و مناقشه  باختری کتمان کند  کرانه  از تحولات  را 
دو  راه حل  از  غیر  راهی  هیچ  اسرائیل  و  فلسطین 

دولتی ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری آناتولی، 
کالاس شب گذشته پس از برگزاری »شورای اتحادیه 
اروپا و اسرائیل« گفت: ما تحولات کرانه باختری را از 

نزدیک دنبال می کنیم.
کالاس اظهار کرد: ما از تشکیلات خودگردان فلسطین 

حمایت  غزه  به  فلسطینی  آوارگان  همه  بازگشت  و 
می کنیم زیرا غزه خانه آن  هاست.

وی افزود: وقتی زمان بازسازی غزه فرا برسد، اتحادیه 
اروپا در کنار بازیگران منطقه ای از آن حمایت می کند. 

فلسطینی ها باید بتوانند در غزه زندگی کنند.
اروپا تصریح کرد:  اتحادیه  مسئول سیاست خارجی 
آتش بس فرصتی واقعی برای شکستن چرخه خشونت 

است.
رژیم صهیونیستی با حمایت آمریکا از هفتم اکتبر 
۲۰۲۳ )۱۵ مهر ۱۴۰۲( تا ۱۹ ژانویه ۲۰۲۵ )۳۰ دی ۱۴۰۳( 

جنگ ویرانگری را علیه ساکنان نوار غزه به راه انداخت 
نابودی جنبش حماس و  اما به اهداف خود یعنی 
بازگرداندن اسرای اسرائیلی از راه جنگ نرسید و مجبور 

به توافق آتش بس با این جنبش شد.
به  نظامی  گسترده  یورش های  همچنین  رژیم  این 
مناطق مختلف کرانه باختری انجام داده و ده ها هزار 

نفر از ساکنان این منطقه را آواره کرده است.
رژیم صهیونیستی یکشنبه اعلام کرد که نیروهایش 
چندین ماه در اردوگاه های آوارگان فلسطینی در شمال 

کرانه باختری باقی خواهند ماند.

»ترامپ«:  پوتین حضور نیروهای حافظ صلح اروپا را می  پذیرد

»اتحادیه اروپا«:  نمی توانیم نگرانی خود را از تحولات کرانه باختری کتمان کنیم

سارا نصرتی
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علیرضا رحیمی، معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، به 
استان اصفهان سفر کرد و مورد استقبال سید مهدی صدری، 
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان، و جمعی از مسئولان 
این اداره کل قرار گرفت. این سفر با هدف شرکت در همایش 

شبکه ملی خلاق و کارآفرین استان اصفهان انجام شد.
رحیمی در بدو ورود به شهر زیبای اصفهان، به همراه سید 
مهدی صدری، فرهاد کریمی، سرپرست معاونت امور جوانان، 
و چند تن از کارکنان اداره کل ورزش و جوانان استان، در گلزار 
شهدای اصفهان حضور یافت و به مقام شامخ شهدا ادای 

احترام کرد.

دیدار معاون امور جوانان با استاندار اصفهان
علیرضا رحیمی، معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، 
به همراه سید مهدی صدری و فرهاد کریمی با دکتر مهدی 

جمالی نژاد، استاندار اصفهان، دیدار و گفت وگو کرد.
این نشست، استاندار اصفهان ضمن خوشامدگویی به  در 
معاون وزیر ورزش و جوانان اظهار داشت: »متأسفانه طی 
دو دهه اخیر شاهد بی مهری دولتمردان نسبت به استان 
شهیدپرور اصفهان بوده ایم. لذا باید نگاه و رویکردمان نسبت 
به مسائل و مشکلات اجتماعی، به ویژه در حوزه جوانان این 

استان، تغییر کند«.

وی تأکید کرد که در حوزه جوانان، همه دستگاه های دولتی 
باید هماهنگ و همسو عمل کنند و از موازی کاری پرهیز شود.
استاندار اصفهان با اشاره به موقعیت ویژه این استان در فلات 
سایر  همکاری  با  اصفهان  »استانداری  افزود:  ایران  مرکزی 
دستگاه های اجرایی آماده است تا با برگزاری برنامه های ملی 
متنوع در حوزه جوانان، تحولات مثبت و سازنده ای را برای این 

قشر رقم بزند«.

آیین انعقاد تفاهم نامه
بازرگانی  اتاق  در  تفاهم نامه ای مشترک که  انعقاد  آیین  در 
کرد:  تصریح  جمالی نژاد  مهدی  دکتر  شد،  برگزار  اصفهان 
»موفقیت آینده کشور با شهامت تاجران جوان محقق می شود. 
جوانان تاجر و کارآفرین با جسارت خود می توانند مسیر توسعه 

را هموار کنند«.
وی در گردهمایی اتاق های جوانان ایران با اشاره به اهمیت 
بهره گیری از توانمندی های جوانان در حوزه های مختلف، گفت: 
»جوانان برای ما عزیز هستند و تمایل داریم که خارج از فضای 
شعاری، در عرصه هایی چون تجارت، بازرگانی و صنعت، از 

ظرفیت های آنان استفاده کنیم«.
استاندار اصفهان، با تأکید بر تجربه مثبت تعامل با جوانان، 
عنوان کرد: »از آغاز دوران مدیریتی ام، ارتباط مستمری با جوانان 
داشته ام و در دوره فعلی نیز تلاش کرده ام از تجربیات موفق 

آنان بهره مند شوم«.
افزود:  آینده دانست و  اقتصاد  را موتور محرک  وی جوانان 
و  ایده پردازی  خلاقیت،  جسارت،  چون  »ویژگی هایی 
ریسک پذیری، از نقاط قوت جوانان است. بسیاری از مشکلات 
ناشی از اقدامات روزمره ای است که در یک حصار بزرگ انجام 
می شود، اما جوانان از این حصار آزادند و می توانند تغییر ایجاد 

کنند«.
وی همچنین خاطرنشان کرد: »جوانان ما کشور، شهر و خانواده 
خود را می شناسند و باید بدانند که مشکلات نیز در همین 
سرزمین قابل حل است. در این مسیر، مدیران نیز باید ایمان 

قلبی به توانمندی های نسل جوان داشته باشند«.

معاون وزیر ورزش و جوانان چه گفت؟
علیرضا رحیمی، معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، 
در این مراسم اظهار داشت: »اصفهان با پیشینه تاریخی خود، 
همواره در تمامی امور کشور پیشگام و پیشرو بوده و مردم 
پرتلاش این استان نقش مؤثری در توسعه ایران ایفا کرده اند«.

وی با بیان اینکه دولت چهاردهم وفاق ملی را در دستور کار 
خود دارد، افزود: »برای خدمت رسانی مطلوب به مردم، به ویژه 
جوانان، همه دستگاه های اجرایی باید با همکاری یکدیگر، 

بهترین تصمیمات را برای رفع مشکلات اتخاذ کنند«.
رحیمی همچنین تأکید کرد: »در حوزه جوانان باید از اقدامات 
نمایشی پرهیز شود و برای تحقق اهداف، برنامه های عملیاتی 
دنبال گردد. حوزه جوانان وزارت ورزش و جوانان، موضوعاتی 
نظیر اشتغال، ازدواج، فرزندآوری و... را در دستور کار دارد که 
مستلزم همکاری و مشارکت همه نهادهای دولتی و غیردولتی 

است«.
وی با اشاره به عملکرد مطلوب سازمان های مردم نهاد جوانان 
استان اصفهان در حوزه کارآفرینی و اشتغال، اظهار داشت: 
»بسیار خوشحالیم که آقای صدری، مدیرکل ورزش و جوانان 
استان، از جوانان متخصص و صاحب نظر این حوزه است. این 
مسئله به ما کمک می کند تا در راستای اجرای برنامه های ملی 

حوزه جوانان، نگاه ویژه ای به استان اصفهان داشته باشیم«.
در پایان، رحیمی بر لزوم همکاری استانداری و اداره کل 
ورزش و جوانان استان اصفهان برای اجرای برنامه های ویژه 
در حوزه جوانان تأکید کرد و تفاهم نامه همکاری مشترک 
شبکه خلاق و کارآفرین تشکل های جوانان وزارت ورزش و 

جوانان را امضا نمود.
همچنین، »دنیای هوادار« از همکاری مدیران روابط عمومی 
استانداری و اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان در تهیه 

گزارش و ارائه عکس ها قدردانی می  کند.

 

قضایی

»رئیس کل دادگستری البرز« خبر داد؛

حفظوایجاد18هزار

شغلدراستان

رئیس کل دادگستری البرز گفت: ۱۸ هزار شغل طی سال جاری با 
ورود دستگاه قضایی در این استان حفظ و ایجاد شد.

حسین فاضلی هریکندی روز گذشته با اعلام این خبر افزود: در 
نتیجه حمایت های قضایی انجام شده در ۱۱ ماهه سال جاری از 
تعطیلی ۶۳ واحد تولیدی جلوگیری و به استمرار اشتغال برای 
۱۳ هزار و ۶۸۳ نفر کمک و زمینه اشتغال جدید برای چهار هزار 

و ۷۴۹ نفر فراهم شده است.
وی با بیان اینکه با تلاش انجام شده در دبیرخانه ستاد پیگیری 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی استان البرز تعداد ۴۸۴ 
ملاقات با فعالان اقتصادی و تولید کنندگان انجام شده است، 
افزود: در این ملاقات ها تلاش شده با ارائه ارشادات حقوقی و 
قضایی، دعوت به صلح و سازش یا استمهال، پیگیری مشکلات 
تعدادی از واحدها از دستگاه های اجرایی و نظارتی و بانک ها، 
کمک های لازم انجام شود که در نتیجه منجر به بازدید از ۵۴ 
واحد تولیدی، درمانی و کشاورزی و در ۱۵۷ مورد نیز با تشکیل 
پرونده در دبیرخانه اقدام به شناسایی و رفع مشکلات شده است.
فاضلی هریکندی درباره استیفای حقوق دولتی در بخش معادن 
استان اظهار کرد: استیفای حقوق دولتی در سال جاری ۱۷۵ 
درصد نسبت به سال گذشته افزایش یافته است و از عدد 240 
میلیارد ریال در سال ۱۴۰۲ به 430 میلیارد ریال در سال ۱۴۰۳ 

رسیده است.
وی با اشاره به اینکه در زمان حاضر از تعداد ۱۴۵ معدن دارای 
مجوز، حدود ۹۶ معدن فعال در استان البرز فعالیت دارند اضافه 
کرد: از مجموع ۱۴۵ معدن استان، ۱۶ معدن فعال در حوزه غیر 
از شن و ماسه، ۳۸ معدن فعال در حوزه شن و ماسه، ۴۱ معدن 
نیمه فعال در حوزه شن و ماسه و ۳۸ معدن غیر فعال وجود 

دارند.
احیای  راستای  در  گرفته  صورت  اقدامات  هریکندی  فاضلی 
معادن و جهش تولید را حائز اهمیت دانست و افزود: میزان 
ظرفیت متصور این معادن برای اشتغال یک هزار و هفت نفر و 
میزان استخراج اسمی ذخایر معادن استان ۱۷ میلیون تن است.
وی گفت: بر اساس شاخص های ایمنی معادن، از ۹۷ معدن 
استان تنها یک معدن در شهرستان ساوجبلاغ ناایمن است 
و  توجه جدی مسئولان  مورد  باید  معادن  ایمنی  و موضوع 
دستگاه های متولی در این حوزه از جمله صمت و کار و امور 
مورد  به صورت جدی  باید  معادن  ایمنی  و  باشد  اجتماعی 

پیگیری قرار گیرد.
رئیس کل دادگستری استان البرز برنامه ریزی الگوی کشت را 
یک نظام برنامه ریزی برای تحقق آمایش سرزمین در بخش 
کشاورزی دانست و افزود: برنامه الگوی کشت بر اساس اطلاعات 
اقلیم، خاک، نیازها و محدودیت های گیاهی، فراهمی آب و 
اقتصاد تولید الگوی کشت ملی شکل می گیرد و بر اساس آن 
سیاستگذاری های بخش کشاورزی و مدیریت منابع آن انجام 

می شود.
فاضلی هریکندی با بیان اینکه اجرای یک الگوی کشت مناسب 
می تواند در تحقق شعار سال و همچنین تأمین امنیت غذایی 
کشور بسیار مؤثر باشد، گفت: از ۳۸ هزار و ۳۱۸ هکتار که در 
سال ۱۴۰۲ به سازمان جهاد کشاورزی استان برای اجرای برنامه 
الگوی کشت ابلاغ شده است، در ۳۳ هزار و ۳۴۵ هکتار یعنی 
معادل ۸۷ درصد از سطوح ابلاغ شده الگوی کشت پیاده سازی 

شده است.
مصرف آب استان در سال بیش از یک میلیارد متر مکعب است 
که ۳۱۴ میلیون مترمکعب آب شرب، ۵۰ میلیون متر مکعب در 
صنعت و ۶۴۵ میلیون متر مکعب در کشاورزی مصرف می شود.
فاضلی هریکندی بر استفاده از فناوری های نوین در آبیاری 
اراضی کشاورزی و صنعت تاکید کرد و افزود: با اقداماتی از 
قبیل توسعه روش های نوین آبیاری، توسعه روش های آبیاری 
کم فشار، تجهیز و نوسازی اراضی کشاورزی، انتقال آب با لوله، 
احداث و تکمیل کانال های آب رسانی از هدررفت ۱۴۶ میلیون 

مترمکعب آب در استان جلوگیری شده است.
رئیس کل دادگستری استان البرز در ادامه با توجه به وجود 
برخی انتقادات درباره نحوه اعطای تسهیلات بانکی به واحدهای 
تولیدی، کشاورزی و خدماتی، خطاب به بانک های عامل گفت: 
سازمان بازرسی وظایفی در خصوص نظارت بر بانک ها دارد و 
بانک ها باید نظارت سازمان بازرسی در راستای بررسی تسهیلات 

و سود بانکی و مسائل مختلف را بپذیرند.

در ســفر معاون وزیر ورزش و جوانان به اصفهان مطرح شد؛

جوانانموتورمحرکتوسعه
نصف  جهان

معاون فرهنگی و اجتماعی فراجا گفت: ۶۹ درصد پرونده 
های قضایی که به پلیس ارجاع می شود با صلح و سازش 

ختم شده است.
سردار »سعید منتظرالمهدی« روز گذشته در آئین افتتاح و 
راه اندازی مرکز مشاوره آرامش غرب استان البرز اظهار کرد: 
اکنون یک هزارو ۱۱۴ دایره مشاوره و مددکاری در کلانتری 
ارائه خدمات  های سطح کشور فعال است که مشغول 

مشاوره ای به هموطنان هستند.

وی بیان کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از یک 
میلیون پرونده به دوایر مددکاری کلانتری ها و مراکز مشاوره 
کشور ارجاع داده شده که با اقدامات انجام شده حدود ۶۹ 
درصد پرونده ها منجر و منتج به صلح شده و از دایره قضایی 

خارج شده است.
منتظرالمهدی گفت: بیشتر این پرونده ها مربوط به منازعات 

خانوادگی بوده است.
دوایر  و  مشاوره  مراکز  در  همکاران  به  ما  داد:  ادامه  وی 

مددکاری کلانتری ها گفته ایم افرادی که به عنوان مراجع 
کننده می آیند فرصت صحبت کردن را به آن  ها بدهند تا 

بتوانند راحت مطالب خود را با مشاور در میان بگذارند.
درون  مشکلات  درصد  از ۵۰  بیش  گفت:  منتظرالمهدی 
خانواده ها اگر از طریق گفتمان درست مطرح شود حل 
شدنی است و این موضوع نیازمند آموزش های بیشتر از 
طریق روانشناسان و مشاوران مجرب با حضور در مدارس، 

ادارات و... است.

فرمانده انتظامی فردیس از کشف ۶۳ قطعه شی عتیقه  و 
دستگیری یک نفر در این  شهرستان خبر داد. 

به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ »فرج اله اسدالهی« روز 
گذشته گفت: در پی دریافت گزارش های مردمی مبنی بر 
فعالیت فردی در رابطه با نگهداری، خرید و فروش و قاچاق 
اشیای عتیقه در شهرستان فردیس، بررسی موضوع در دستور 
کار مأموران پلیس اطلاعات و امنیت عمومی این فرماندهی 

قرار گرفت.

وی گفت: پس از انجام بررسی  تخصصی و اطمینان از صحت 
گزارش های دریافتی و با هماهنگی مراجع قضایی، تیمی 
از مأموران پلیس به محل سکونت فرد مربوطه اعزام که در 
بازرسی  به عمل آمده ۶۳ قطعه انواع اشیای قدمتی و عتیقه 
از منزل متهم کشف شد. اسداللهی با اشاره به اینکه در رابطه 
با کشفیات به دست آمده یک نفر دستگیر و تحویل مقام 
قضایی شد، بیان کرد: قدمت و ارزش اقلام مکشوفه نیز توسط 

کارشناسان اداره میراث فرهنگی در دست بررسی است.

»معاون فرهنگی و اجتماعی فراجا« اعلام کرد؛ چند درصد از پرونده  های ارجاعی به مراکز مشاوره مصالحه شد؟  

»فرماندۀ انتظامی فردیس«: ٦٣ قطعه اشیای عتیقه کشف شد

»علی صفری« -سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز- از تعطیلی کامل ادارات، مدارس و دانشگاه های این 
استان، امروز )سه  شنبه، هفتم اسفندماه( خبر داد و گفت این تصمیم در پی اعلام وضعیت اضطراری ناشی از برودت هوا و به منظور 
مدیریت مصرف سوخت اتخاذ شده است. تمام مدارس در تمام مقاطع تحصیلی، دانشگاه ها، ادارات دولتی و خصوصی و همچنین 
بانک ها )بجز شعب کشیک(تعطیل خواهند بود. با این حال، مراکز درمانی، بیمارستان ها، واحدهای نظامی، انتظامی و قضایی از 

این تعطیلی مستثنی بوده و به فعالیت خود ادامه خواهند داد.
صفری با تاکید بر اهمیت همکاری شهروندان، افزود: از مردم شریف استان درخواست می شود با مصرف بهینه سوخت و انرژی، در 

کاهش ناترازی تأمین سوخت مشارکت کنند تا همه ساکنان البرز از این نعمت بهره مند شوند.

ادارات و مدارس البرز امروز هم تعطیل شدند!

اصغر قلندری
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سردار »سیدمجید فیض  جعفری« -رئیس پلیس امنیت عمومی فراجا- از شناسایی و برخورد با ۱۵ نفر از برگزارکنندگان اصلی جلسات بلایند دیت )قرارهای 
ناشناس( در فضای مجازی خبر داد و گفت: این اقدام در پی نارضایتی خانواده ها و بررسی اطلاعاتی انجام شده و با هماهنگی مراجع قضایی صورت 
گرفته است. با توجه به افزایش رواج پدیده بلایند دیت )قرارهای ناشناس( در فضای مجازی و شکایت متعدد خانواده ها از آسیب های اجتماعی، 
فرهنگی و اخلاقی ناشی از این روابط، بررسی های اطلاعاتی و رصدهای دقیق در این حوزه انجام شده است. بر این اساس طی عملیات های اخیر ۱۵ 
نفر از تهیه کنندگان، سازندگان و برگزار کنندگان اصلی این جلسات در سراسر کشور شناسایی و در سه روز گذشته با هماهنگی مراجع قضایی احضار، 

جلب و یا مورد تذکر قرار گرفته اند.

۱۵ برگزارکننده قرارهای ناشناس فضای مجازی دستگیر شدند

تالاب های ایران نفس های آخر را می کشند، اما قانون مصوب 
۱۳۹۶ برای حفاظت از آن ها هنوز به خواب زمستانی فرو رفته 
است. این قانون قرار بود دست سازمان حفاظت محیط زیست 
را برای برخورد با متخلفان باز بگذارد، اما در عمل، نتیجه ای جز 
یک پرونده نیم بند و چند هشدار بی اثر نداشته است. واقعیت 
این است که اگر تالاب ها هنوز نیمه جانی دارند، بیشتر از اینکه 
حاصل تدبیر باشد، لطف طبیعت است که گاهی دلش برای 
این زیست بوم های رو به مرگ می سوزد. اما چرا این قانون 
هنوز به ابزار قدرتمندی برای نجات تالاب ها تبدیل نشده است؟ 
مشکل از ساختارهای قانونی است یا اراده ای برای اجرا وجود 

ندارد؟
تالاب های ایران؛ در محاصره خشکسالی و سوءمدیریت

در حالی که کشور سال هاست با بحران آب و تغییرات اقلیمی 
از قربانیان  دست وپنجه نرم می کند، تالاب ها در این میان 
اصلی اند. بر اساس گزارش های رسمی، بسیاری از تالاب های 
ایران یا خشک شده اند یا به مرز نابودی رسیده اند. دریاچه 
ارومیه که زمانی نگین فیروزه ای شمال غرب کشور بود، حالا 
بیشتر به یک شوره زار شبیه است. هامون، که روزی زندگی 
را در جنوب شرق ایران جریان می داد، حالا دیگر چیزی برای 
بخشیدن ندارد. گاوخونی، پریشان، شادگان، و ده ها تالاب دیگر 

نیز در وضعیتی مشابه اند.
اما آیا تنها خشکسالی و کاهش بارندگی مقصر این وضعیت 
است؟ پاسخ منفی است. اتفاقاً اگر نگاهی دقیق تر به روندهای 
مدیریتی بیندازیم، می بینیم که بیشترین فشار روی تالاب ها 
نه از سوی طبیعت، بلکه از سوی سوءمدیریت و سیاست های 
نادرست وارد شده است. سدسازی های بی رویه، برداشت های 
غیرمجاز از منابع آبی، تغییر کاربری ها، پروژه های توسعه ای 
از  ارزیابی زیست محیطی، و عدم تخصیص حقابه ها  بدون 
مهم ترین عواملی هستند که تالاب ها را به این روز انداخته اند.

قانونی که می توانست نجات بخش باشد، اما...
قانون حفاظت از تالاب ها که در سال ۱۳۹۶ تصویب شد، در 
نگاه اول یک تحول مثبت بود. این قانون به سازمان حفاظت 
تخریب  جلوی  بتواند  که  می داد  اختیاراتی  زیست  محیط 
تالاب ها را بگیرد، متخلفان را به مراجع قضایی معرفی کند و 
مانع پروژه هایی شود که به این اکوسیستم های حساس آسیب 

می زنند.
اما پنج سال پس از تصویب این قانون، خروجی آن چیست؟ 
آیا روند تخریب تالاب ها کند شده است؟ آیا سازمان حفاظت 

به درستی  خود  قانونی  ابزارهای  از  توانسته  زیست  محیط 
استفاده کند؟ پاسخ به این سؤالات چندان امیدوارکننده نیست. 
تنها موردی که در این مدت به آن استناد شده، پرونده ای مربوط 
به تالاب گاوخونی بوده است که دو سال پیش به جریان افتاد. 
غیر از آن، سازمان محیط زیست عملاً تماشاگری منفعل باقی 

مانده است.
چرا قانون اجرا نمی شود؟ مشکل کجاست؟

۱. ضعف نظارتی و اجرایی سازمان حفاظت محیط زیست
زیست  محیط  حفاظت  سازمان  عملکرد  به  اصلی  مشکل 
برمی گردد. این سازمان باید به عنوان متولی اصلی حفظ تالاب ها 
از همه ظرفیت های قانونی خود استفاده کند، اما در بسیاری از 
موارد، یا سکوت می کند یا دست به اقدامات دیرهنگام و بی اثر 
می زند. به عنوان مثال، در بحث تخصیص حقابه ها، این سازمان 
نه تنها نقش فعالی در مذاکره و پیگیری نداشته، بلکه بسیاری 

از مواقع صرفاً در قامت یک ناظر بی اختیار ظاهر شده است.
۲. نفوذ لابی های قدرتمند در برابر حفاظت از تالاب ها

یکی از چالش های اساسی در اجرای قوانین زیست محیطی، 
وجود لابی های اقتصادی و سیاسی است که منافع آن ها در 
گرو بهره برداری بی رویه از منابع طبیعی است. سدسازی های 
گسترده ای که در سال های گذشته انجام شده، نمونه بارزی 
از این مسئله است. همان طور که کارشناسان اشاره می کنند، 
بیش از ۹۹ سد در حوزه دریاچه ارومیه ساخته شده که نقش 
کلیدی در بحران این دریاچه داشته اند. اما آیا سازمان حفاظت 
محیط زیست توانسته در مقابل این روند ایستادگی کند؟ آیا 
حتی یک بار پروژه ای به دلیل تهدید تالاب ها متوقف شده 

است؟
۳. عدم تخصیص بودجه و منابع کافی

حفاظت از تالاب ها نیازمند سرمایه گذاری در زیرساخت های 
نظارتی، مطالعات علمی و اجرای سیاست های جبرانی است. 
اما در عمل، بودجه ای که به این بخش اختصاص داده می شود، 
در مقایسه با خسارت های وارد شده، ناچیز است. به همین 
دلیل، حتی اگر سازمان حفاظت محیط زیست بخواهد اقدامی 

مؤثر انجام دهد، ابزارهای لازم را در اختیار ندارد.
ملاحظات  به  توجه  بدون  توسعه ای  ۴.سیاست های 

زیست محیطی
یکی دیگر از مشکلات جدی، سیاست های توسعه ای کشور 
است که بدون توجه به ملاحظات زیست محیطی اجرا می شوند. 
تغییر کاربری اراضی تالابی به مناطق کشاورزی، صنعتی و 
مسکونی، یکی از اصلی ترین عوامل خشک شدن تالاب هاست.

بارها کارشناسان هشدار داده اند که این روند به نابودی کامل 

اکوسیستم های آبی منجر خواهد شد، اما همچنان پروژه های 
جدید بدون ارزیابی های دقیق به اجرا درمی آیند. اگر بخواهیم از 
تجربه تلخ خشک شدن بسیاری از تالاب ها درس بگیریم، باید 
فوراً رویکردها را تغییر دهیم. دیگر نمی توان صرفاً به قوانین 
کاغذی دل خوش کرد. سازمان حفاظت محیط زیست باید از 
یک نهاد منفعل و واکنشی به یک سازمان فعال و مطالبه گر 

تبدیل شود.
یکی از مهم ترین اقداماتی که باید انجام شود، شفاف سازی در 
مورد اجرای قانون حفاظت از تالاب هاست. مردم باید بدانند که 
این قانون چه میزان اجرا شده و چرا در مواردی که نقض شده، 
اقدامی صورت نگرفته است. تجربه نشان داده که در بسیاری 
از موارد، تنها زمانی که فشار عمومی و رسانه ای ایجاد شود، 
مسئولان مجبور به واکنش می شوند. بنابراین، فعالان محیط 
زیست و رسانه ها باید مسئله حفاظت از تالاب ها را به یک 
مطالبه ملی تبدیل کنند. از سوی دیگر، دولت و مجلس باید 
نشان دهند که در برابر منافع کوتاه مدت برخی نهادها و گروه ها، 
منافع بلندمدت محیط زیست را قربانی نمی کنند. برای این 
کار، نیاز به اصلاح قوانین و اعمال نظارت جدی تر بر پروژه های 
سدسازی، کشاورزی و صنعتی داریم؛ و البته واضح و بدیهی 
است که بدون سرمایه گذاری در تحقیقات علمی، فناوری های 
نوین و پروژه های احیای تالاب ها، هیچ تغییری ایجاد نخواهد 
شد. بودجه محیط زیست باید متناسب با ابعاد بحران افزایش 
دیگر  در بخش های  از صرف هزینه های غیرضروری  و  یابد 

کاسته شود.
در نهایت، مسئله این نیست که قانون حفاظت از تالاب ها 
کافی نیست، بلکه مسئله این است که اراده ای برای اجرای آن 
وجود ندارد. اگر روند فعلی ادامه پیدا کند، چند سال دیگر دیگر 
تالابی برای حفاظت باقی نخواهد ماند. مسئولان نمی توانند تا 
ابد پشت کمبود منابع، مشکلات اجرایی و موانع قانونی پنهان 
شوند. زمان آن رسیده که مسئولیت پذیری جایگزین انفعال 

شود. تالاب ها نمی توانند بیشتر از این منتظر بمانند.

 

گزارش

برای بررسی اندیشۀ رهبر انقلاب در گسترۀ خانواده؛

همایشعلمیدردانشگاه

شهیدباهنربرگزارشد

دومین همایش ملی »»نظام فکری رهبر معظم انقلاب در 
گستره خانواده و جمعیت« در حالی روز گذشته به میزبانی 
دانشگاه شهید باهنر برگزار شد که حاضران یاد سخنران ویژه 

اولین همایش، سردار شهید سلیمانی را گرامی داشتند.
تقویت آگاهی و دانش در زمینه تشکیل و تحکیم خانواده، 
فرزندآوری  ترویج  روابط بین همسران،  همچنین تقویت 
خانواده  تعالی  فرزندپروری،  اصول  آموزش  آن،  مزایای  و 
و  بررسی سیاست های جمعیتی  اخلاقی،  و رشد فضایل 

چالش های آن ۶ محور این همایش بوده است.
این همایش امروز با وجود آنکه استان کرمان برای کمک 
رئیس  با حضور  بود  تعطیل  در کشور  انرژی  پایداری  به 
در  فقیه  ولی  نماینده  انقلاب،  دوم  گام  بیانیه  اندیشگاه 
استان و امام جمعه کرمان، سرپرست دانشگاه شهید باهنر 
کرمان، جمعی از دانشگاهیان، صاحبنظران و پژوهشگران 

در تالار وحدت دانشگاه شهید باهنر برگزار شد.
در  انقلاب  رهبر معظم  نظام فکری  اولین همایش ملی 
گستره فرهنگ، سال ۱۳۹۷ به میزبانی دانشگاه شهید باهنر 
کرمان برگزار شد و سخنران ویژه آن سردار سپهبد شهید 
از  دوم  همایش  سخنرانان  و  حاضران  که  بود  سلیمانی 

حضور سردار دل ها و خاطرات آن همایش نیز یاد کردند.
سلیمانی  علیدادی  حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
نماینده ولی فقیه در استان کرمان که رئیس همایش نیز 
محسوب می شود با گرامیداشت یاد شهدای جبهه مقاومت 
در  مقاومت  فرماندهان  پیکر  تشییع  میلیونی  مراسم  و 
لبنان گفت: وجه تمایز آدم با سایر موجودات اندیشه هایش 
است و اندیشه و فکر هست که انسان ها را متمایز می کند 
و یکی از مولفه های تمایز انسان ها نیز اندیشه و فکر به 

شمار می رود.
وی اظهار داشت: اندیشه همانطور که حیات آدمی با آن 
می دهد،  را شکل  بشر  هویت  و  تمام شخصیت  و  است 
در طول تاریخ عمق و سطح اندیشه  انسان ها و دورنمایی 
و  متمایز  دیگران  از  را  آن  ها  دارند  اندیشه هایشان  در  که 

برجسته می کند.
دانشگاهی  و  علمی  چهره های  از  که  کرمان  جمعه  امام 
که  همانطور  باهنر  شهید  دانشگاه  کرد:  اضافه  است 
سرپرست دانشگاه توضیح داد، افتخار دارد دومین همایش 

را در اندیشه های مقام معظم رهبری برگزار کند.
خانواده  تحکیم  زمینه  در  افزود:  همایش  اجرایی  دبیر 
هفت  خانواده  تشکیل  مقاله،   ۱۴ فرزندآوری  مقاله،   ۲۶
مقاله، فرزندپروری پنج مقاله، تعالی خانواده ۶ مقاله و در 
سیاست های جمعیتی هشت مقاله دریافت کردیم که در 
مجموع حدود ۷۰ مقاله به این همایش ارسال شده بود 
و تقریبا ۲۷ مقاله پذیرش نهایی شد و بقیه مورد پذیرش 

قرار نگرفتند.
عسکری گفت: از مجموعه مقالات پذیرفته شده امروز چهار 
مقابله به صورت سخنرانی ارایه، بقیه هم به صورت پوستر 

به نمایش گذاشته شده است
وی ادامه داد: اسلام عزیزمان انصافا مظلوم است و نیاز به 
همراهی و همفکری جامعه دینی اسلامی و علمی دارد که 
کمک کنند این عرصه ها تقویت شود، به ویژه برای جوانان 
باید بسیار کار و تلاش کنیم زیرا امروز دقیقا هدف دشمن 
زدن خانواده و عرصه جمعیتی است؛ در یک نظامی که 
می داند این جامعه رو به رشد و تعالی و پیشرفت است، 

استکبار جهانی را نابود خواهد کرد.
این مدرس دانشگاه گفت: دشمن اینها را خوب فهمیده 
به همین دلیل در موضوعاتی مثل خانواده و جمعیت کار 
می کنند، در حالی که خودشان جمعیت را افزایش می دهند 
ولی برای جامعه اسلامی و مکتب تشیع ما با ساخت فیلم 
و تعریف کردن کارشناسانی به زعم خودشان، ذهن افراد 

جامعه را به کاهش جمعیت دعوت می کنند.
وی بیان کرد: این  ها مواردی است که باید فقط از طریق 
مبانی علمی و اندیشه ای بخصوص ارتباط با تفکر دینی 
این  در  دارد  ضرورتی  چه  بفهمیم  همه  که  بیفتد  اتفاق 

موضوعات کار و صحبت کنیم.

وقتی حفاظــت از تالاب  ها در حد مصاحبه و بیانیه باقی می  ماند؛

قوانینرویکاغذ،تالابهازیرخاک!
داستان جلد

به  اشاره  با  تهران  استان  مدیرکل حفاظت محیط زیست 
تشکیل پویش مردمی »دیده بانی درختان خیابان ولی  عصر« 
گفت: این پویش با هدف حفاظت و پایش مستمر درختان 
این خیابان تاریخی و نمادین تهران، توسط تشکل های 
در  نژاد  عباس  حسن  شد.  خواهد  راه اندازی  نهاد  مردم  
نشست هم  اندیشی با تشکل  های مردم  نهاد با اشاره به 
اهمیت مشارکت مردمی در حفظ محیط زیست شهری، 
اظهار داشت: حفاظت از درختان خیابان ولی  عصر به  عنوان 
بخشی از میراث طبیعی و فرهنگی شهر تهران، نیازمند 
های  تشکل   و  شهروندان  فعالانه  مشارکت  و  همکاری 
مردم  نهاد است و این پویش گامی مهم به منظور افزایش 
آگاهی عمومی و جلب مشارکت جامعه در حفظ محیط 

زیست شهری است. وی از بازنگری در ساختار کارگروه  های 
محیط زیستی خبر داد و افزود: به منظور تقویت همکاری  
های بین  بخشی و افزایش اثربخشی فعالیت  های محیط 
زیستی، نماینده محیط زیست در هر یک از کارگروه  ها حضور 
خواهد داشت و این اقدام با هدف تسهیل تعامل بیشتر با 
تشکل  های مردم  نهاد و استفاده از ظرفیت  های آن  ها در 
تصمیم  گیری  های محیط زیستی انجام خواهد شد. مدیرکل 
حفاظت محیط زیست استان تهران تأکید کرد: حفاظت از 
محیط زیست بدون مشارکت مردم و تشکل  های مردم  نهاد 
امکان پذیر نیست و ما به حضور و مشارکت فعالانه همه ذی  
نفعان در این زمینه نیاز داریم تا بتوانیم به اهداف توسعه 

پایدار و حفظ محیط زیست دست یابیم.

با مشارکت تشکل  های مردم  نهاد؛ پویش دیده بانی درختان خیابان ولی عصر تشکیل شد

ایمان روزبهانی
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چرا ما برای فیلم هایی که گویی تنها برای 
ترساندن و افسرده ساختن ما طراحی شده اند 
هزینه می کنیم؟ این سناریوهای کابوس وار با 
وجود حداقل آرامش و دلخوشی در متنشان، 

چه چیز سرگرم کننده ای ارائه می دهند؟
یک توضیح شاید این است که این فیلم ها به 

ما اجازه می دهند تا واقعیت های زمخت زمان 
حال خود را، در شرایطی که مواجهۀ رو در رو با 

آن ها دشوار است بازتاب دهیم. 

اقدامات مهم سه ساله درمان استان البرز

فرهنگی

این روزها تعداد فیلم های دیستوپیایی و سناریوهای پساآخرالزمانی 
بیشتر و افراطی تر از گذشته به چشم می خورند. »مرغِ مقلد«، 
سومین فیلم از فرانچایز مؤفق »بازی های گرسنگی« و »سنت شکن«، 
یکی دیگر از سری فیلم های دیستوپیایی با یک قهرمان زن 
جوان، جملگی در سالِ 2014 اکران شدند. دیستوپیای سینمایی 
را به سختی می توان یک گونۀ تازه نامید، اما بنظر می رسد اخیرا 
تعداد و محبوبیت اینگونه فیلم ها افزایش یافته است. تابستان 
2014 به تنهایی شاهد ورود سه افسانۀ دیستوپیایی به سینماها 
بودیم که هر کدام با ویژگی ها و تمرکز بر موضوعی خاص کلید 
خوردند. ماهرانه ترین آن ها »برف شکنِ« بونگ جون هو با موضوع 
برابری طبقاتی بود که در عین حال زنگ خطری هم در مورد تغییرات 

آب و هوایی به صدا درآورد.
سینما از دیرباز به سمت داستان های علمی-تخیلی و چالش تجسم 
اتفاقات غیرقابلتصور تمایل شگرفی داشته است. بااین حال، افزایش 
اخیر سناریوهای دیستوپیایی و پساآخرالزمانی ملموس تر و افراطی تر 
بنظر می رسد. بسیاری از این فیلم ها، از جمله »برف شکن«، به 
آخرالزمان زیست محیطی می پردازند، یا در دنیای پس از آن اتفاق 
می افتند. بااین حال آن ها هیچ راه حلی ارائه نمی دهند و تسلی 

کمی دارند.
و  ترساندن  برای  تنها  گویی  که  فیلم هایی  برای  ما  چرا  پس 
افسرده ساختن ما طراحی شده اند هزینه می کنیم؟ این سناریوهای 
کابوس وار با وجود حداقل آرامش و دلخوشی در متنشان، چه چیز 

سرگرم کننده ای ارائه می دهند؟
یک توضیح شاید این است که این فیلم ها به ما اجازه می دهند 
تا واقعیت های زمخت زمان حال خود را، در شرایطی که مواجهۀ 
رو در رو با آن ها دشوار است بازتاب دهیم. همانطور که »فردریک 
و  علمی-تخیلی  داستان های  دربارۀ  خود  مقالۀ  در  جیمسون« 
اوتوپیایی که ظاهرا در آینده رخ می دهند استدلال کرده است، 
وضعیت پسا آخرالزمانی می تواند به عنوان پنجره ای به زمان حال و 

نقد آن عمل کند.
بدیهی است که نگرانی اصلی »برف شکن«، پیامدهای تغییرات 
اقلیمی و بی توجهی و انفعال کنونی ما در برابر آن باشد. این فیلم 
براساس یک رمان گرافیکی از ژاک لوب به همین نام)محصول 1982( 
ساخته شده است که بطرز شگفت انگیزی تغییرات آب و هوایی را در 
جهت یک عصر یخبندان، و نه جهنمی شرجی و سوزان پیش بینی 
می کند. »برف شکن«، آخرالزمان یخ زدۀ لوب را در زمان کنونی ما 
بازسازی کرده و آن را به عنوان یک عارضۀ جانبی ناخواستۀ مهندسی 
اقلیم انسانی معرفی می کند. مواد شیمیایی منتشر شده در جو 
برای خنک کردن سیارۀ درحال گرم شدن ما بیش از حد خوب عمل 
کرده و زمین را به گلولۀ برفی غیرقابل سکونت تبدیل می کنند. تنها 
بازمانده های قابل اشاره، ساکنان یک قطار سریع السیر هستند که 
به سرعت درحال حرکت است؛ یک اکوسیستم با عملکردی که به 
دور زمین یخ زده در یک حلقۀ نامتناهی می چرخد، و از ترس یخ زدن 

جرأت توقف ندارند.
»برف شکن« فاجعۀ اصلی را مستقیما به تصویر نمی کشد. مانند 
بسیاری از فیلم های این ژانر، انرژی خلاقانه اش را صرف تصور 
دیستوپیایی می کند که پس از آخرالزمان رخ می دهد. بویژه در 
این فیلم، نقدی از سیاست زمان حال فیلم پس از اشغال وال 
استریت مشهود است. قطار در »بر ف شکن« به دو قسمت تقسیم 
شده است. مردمی از طبقۀ پایین تر در انتهای پایانی قطار جمع 
شده اند، درحالی که اشراف در کابین های سبک آرت دکوی قدیمی 
در انتهای آغازین قطار زندگی می کنند که به هرکدام امکان استفاده 
از تفریحات و خوراکی های تجملاتی متفاوت از جمله سوشی، 
سونا، داروی تفریحی کرونول اختصاص داده شده است. پول و 

قدرت در دستان مستبد و غیرانسانی متمرکز شده است، در حالی که 
اعضای ضعیف و فقیر این جامعه در فلاکتی مافوق بشری مبارزه 
می کند، در معرض شکنجه های خودسرانه قرار می گیرند و برای 

شورش طبقاتی برنامه ریزی می کنند.
با وجود مشارکت سیاسی چپ، »برف شکن« همچنان به برخی 
از قراردادهای ژانر هولناکی که »میک برودریک« در مقالۀ 1993 
خود دربارۀ فیلم های پساآخرالزمانی دهۀ 70 و 80، مانند »بازمانده از 
آرماگدون: فراتر از تصور فاجعه« برمی شمارد، پایبند است. به عنوان 
مثال، رهبر انقلاب پرولتاریای برف شکن، »کورتیس اورت«)کریس 
ایوانز(، ظاهری مسیح گونه دارد، که از قضا برترین و محکم ترین مرد 
سفیدپوست انتهای پایانی قطار است. در همین حال، مهندس قطار، 
»ویلفورد«)اد هریس(، نقش کهن الگوی »دانشمند دیوانه« را به خوبی 
ایفا می کند، که تعهدش به فن آوری با بی اعتنایی غیراخلاقی اش 
به زندگی انسان همخوانی دارد، کهن الگویی که »سوزان سانتاگ« 
بطور مفصل در مورد آن در مقالۀ مهمش با موضوع فیلم های علمی-

  )The Imagination of Disaster( »تخیلی، به نام »تخیل فاجعه
بحث می کند.

سانتاگ، منتقد فرهنگی زیرک، ادعا کرد که »مطلقا هیچ انتقاد 
از سوی دیگر،  ندارد.  فاجعه ای وجود  فیلم های  در  اجتماعی« 
برودریک استدلال می کند که سانتاگ از این موضوع غافل است که 
فیلم های فاجعه ای دهه های 50 و 60 همگی تمثیلی از جنگ سرد 
و تسلیحات هسته ای هستند. درواقع، برودریک استدلال می کند 
که ما می توانیم یک »تغییر محسوس« از فیلم های دهۀ 50 به 
دهۀ 80 ببینیم، یعنی از »تخیل فاجعه به تصور بقا« برسیم. در سال 
1955، فیلم سازان در فیلم هایی مانند »روزی که جهان پایان یافت« 
درگیر منظرۀ آخرالزمان بودند، اما در سال 1985، فیلمی مانند »مکس 
دیوانۀ 3« بیشتر به مبارزه برای بقا در یک جامعۀ دیستوپیایی 
پساآخرالزمانی پرداخت. برخی از منتقدان استدلال کرده اند که 
چنین فیلم هایی درنهایت بازگشت محافظه کارانه ای به ساختارهای 

پدرسالارانه و ارزش های اخلاقی آن ارائه می کنند.
این ادعا بینش هایی را در مورد احیای دیستوپیاهای سیاسی مانند 
»بازی های گرسنگی«، »سنت شکن«، و »بخشنده« ارائه می کند، که 
هرکدام از یک بازیگر جوان استفاده می کنند و هرکدام بر اساس 
مجموعه ای از رمان های موفق بزرگسالان ساخته شده اند. برخلاف 
دیستوپیاهایی  بیشتر  بزرگسالان  فیلم های  این  »برف شکن«، 
به سبک اوروِل و هاکسلی را به تصویر می کشند. با وجود تاریکی و 
تمثیل های سیاسی آشکار یا گاه مبهم این رمان ها، چه چیزی باعث 

محبوبیتشان می شود؟
یوان موریسون استدلال می کند که هرسه فیلم یک برنامۀ سیاسی با 
گرایش راست را پیش می برند، دولت مطلقه را بدنام جلوه می دهند 
و از آزادی خواهی و فردیت و زنده ماندن در جنگل تجلیل می کنند، 
این  فرار می کنند.  از سیطرۀ قدرت یک دولت کنترل  کننده  و 
فیلم ها احساسات ضد استبدادی را تکرار کرده و باعث محبوبیت 
داستان هایی چون »مزرعۀ حیوانات« یا »1984« نوشتۀ جورج 
اورول می شوند، با وجود اینکه کمونیسم به عنوان یک تهدید مبرم 
تحت تاثیر قرار می گیرد. با این حال، همانطور که موریسون اذعان 
می کند، مخاطب نوجوان این رمان ها و فیلم ها، آمادۀ پاسخگویی به 
داستان های افرادی که به نفع نوجوانان ستم دیده مقاومت می کنند 
هستند که با یک قدرت مخرب مثل والدین یا مدرسه می جنگند و 
از آن ها فرار می کنند. در همین راستا، اندرو اوهیر پیشنهاد می کند 
که سیاست بازی های گرسنگی »بطور غیرممکن مبهم است، 
گویی به گونه ای طراحی شده است که به آنارشیست های چپ گرا 
و پارانوئیدهای هلیکوپتر سیاه راست گرا )کسانی که توهم توطئه 
دارند( اجازه دهد که با ذوق و شوق یکسانی برای شرکت در این 

بازی حضور پیدا کنند«.
اگر سیاست های این دیستوپیای جدید بزرگسالان نمی تواند بطور 

مشخص با هر شکاف راست و چپ معاصر ترسیم شود، شاید به 
این دلیل است که طرحوارۀ سیاسی »بازی های گرسنگی« درواقع 
ساختار سیاسی بسیار قدیمی تری را بازنویسی می کند. »امی اس 
کافمن« در کتاب خود »آیندۀ ما گذشتۀ ماست؛ قرون وسطی 
اقتصاد  در داستان های دیستوپیایی«، معتقد است که شکل 
پیش از استعمار که بصورت اجارۀ زمین تعریف می شد، به عصر 
نئوفئودالیستی ما یعنی وام و بدهی های رهنی به روز شده است. 
کافمن اشاره می کند که در بازی های گرسنگی، ایالت، کلیسا 
و بازار در یک موجودیت یکپارچه ترکیب می شوند، همانطور که 
حق الهی، اقتدار سلطنتی و بانک انگلستان با هم ترکیب می شوند 
تا از مستاجران زمین های نامعلوم، عشر و مالیات بخواهند. آیا 
تصور اینکه »کتنیس«)جنیفر لارنس( مهارت های رزمی خود را در 
جنگل به عنوان چیزی شبیه یک زن شبه نظامی تازه متولد شده، 
قهرمان فمینیستی که دوباره به اسطوره شناسی انقلاب آمریکا 
پیوند خورده است، تقویت کند، دور از ذهن است؟ آزادی اصولی 
و مهارت در تبلیغات، شورش علیه رژیم مستبد فئودالی را دامن 
می زند. شاید تعجبی نداشته باشد که »بازی های گرسنگی« هم در 
میان دانش آموزان اخیر کتاب های درسی تاریخ آمریکا و هم برای 
ایدئولوگ های تی پارتی )جنبش سیاسی آمریکایی که در ایران به 

جنبش اعتراضی چای هم شناخته می شود( طنین انداز شود.
اما به هر حال، فیلم ها چه ربطی به سیاست دارند؟ بطور مشخص 
ممکن است که سینما نگران پایان جهان باشد زیرا بدون تمدن، 
گیشه وجود ندارد. یکی از جنبه های طنز حالت پساآخرالزمانی این 
است که اگر آخرالزمان واقعا فرا می رسید، تماشای این فیلم ها یک 
عمل تجملی غیرممکن می بود. بنابراین، فیلم پساآخرالزمانی چیزی 
شبیه به آپوتروپائون)بلاگردان یا به زبان عامیانه چشم نظر( عمل 
می کند، توتمی که با نشان دادن مهار فاجعه ، از بدبختی جلوگیری 
می کند. منطق پنهان تماشاگر این است: اگر من آزادی و منابع 
تکنولوژیکی برای لذت بردن از چنین فیلمی را داشته باشم، پس 
نمی توانم در دیستوپیایی که در آن به تصویر کشیده شده زندگی 
کنم. در نظر بگیرید که چگونه به ندرت مدیوم فیلم در این سناریوها 
به تصویر کشیده می شود. )دنیای پساآخرالزمانی که در آن، شبکۀ 
برق دست نخورده باقی بماند بسیار نادر است، چه برسد به اتصال 
اینترنتی با شبکه های آنلاین.( هنگامی که فناوری فیلم ظاهر 
می شود، اغلب به عنوان یک رسانۀ دیجیتالی قدرت، نظارت و کنترل 
است، همانطور که در »بازی های گرسنگی«، »گزارش اقلیت«، و 

»ماتریکس« می بینیم.
آیا چیزی که فیلم پساآخرالزمانی به تصویر می کشد صرفا پایان 
سینما به عنوان یک غارتگر تجاری است؟ آیا به همین دلیل بنظر 
می رسد که سینما به شکل غیرمعمول درگیر تباهی و پساآخرالزمان 

است؟
از  فیلم  آگاهی  که  می کند  استدلال  هابرمن«  »جی  منتقد 
بازی های   ،CGI با  مواجهۀ  در  خود  قریب الوقوع  منسوخ شدن 
انیمیشِ  در  کلیدی  مضمون  اینترنتی،  میم های  و  ویدیویی 
»وال -ای« محصول پیکسار است که در سال 2008 منتشر شد. 
در این انیمیشن، شاهد آن هستیم که هرشب وال-ای، این رباتِ 
جمع آوری زباله به پناهگاه خود بازمی گردد، که او را به نوعی موزه ای 

از مصنوعات نجات یافته از زباله ها بدل کرده است. او به تماشای 
نسخۀ وی اچ اسِ »سلام، دالی« روی یک صفحه نمایش که از یک 
آی پاد)دیجیتال( و یک ذره بین قدیمی ساخته شده است می نشیند. 
این ترکیب جذاب استیمپانک قدیمی به ما یادآوری می کند که هر 
فناوری مانند آی پاد، هرچقدر هم که امروزه ضروری و حیاتی بنظر 
برسد، عمر جاودان نخواهد داشت و بزودی از دور خارج می شود. 
این یک زنگ خطر قابل توجه برای صنعت میلیارد دلاری است که بر 

پایۀ استفاده و بازیافت یک یا دو رسانه بنا شده است.
»فرانک کرمود« در مطالعۀ خود در سال 1967 دربارۀ آخرالزمان، با 
نام »درک یک پایان«، پیشنهاد می کند که شکست پیامبران دینی 
در پیش بینی درست آخرالزمان منجر به تغییر در نحوۀ درک ما از 
این حالت باستانی شد. او می نویسد: »اگرچه پایان قریب الوقوع 
شاید برای ما از دست رفته باشد، سایۀ آن همچنان بر بحران های 
داستان های ما نهفته است. ما ممکن است از آن به عنوان یک امر 
درونی صحبت کنیم.« آیا ما درحال حاضر در عصر پساآخرالزمانی 
زندگی می کنیم؟ دنیایی که در آن مصرف گرایی و بردگی وابسته 
به فناوری های ما نه قریب الوقوع، بلکه همیشگی است؟ این یعنی 
پساآخرازمان ما سر رسیده است؟ درحالی که جهان برای نسل های 
آینده از بین می رود )افرادی که فقط می توانیم آن ها را در دنیای 
خیالی فیلم پسا آخرالزمانی ببینیم(، ما با تماشای آن به عنوان 
سرگرمی روی صفحه ای روشن در یک آمفی تئاتر تاریک، حواس 

خود را از فاجعه منحرف می کنیم.
هوشمندانه ترین فیلم های پساآخرالزمانی که برشمردیم اذعان 
دارند که آخرین شناسه های آخرالزمان مانند آدم خواری یا فاجعه 
زیست محیطی هنوز نشانه ای از تباهی نیستند. در عوض، آثاری 
چون »وال-ای«، فرانچایزِ »ماتریکس«، و فیلم های پیش بینی کننده 
دیوید کراننبرگ، مانند »ویدئودروم« و »اگزیستنز« نشان می دهند 
که پایان تمدن، به معنای واقعی کلمه در چشم انداز ما وجود دارد. 
آخرالزمان در اعتیاد عمیق ما به منظرۀ سرگرمی نهفته است، یک 
افیون بی تفاوتی که بطرز زیرکانه ای همان فیلمی است که به ما 
هشدار می دهد. درواقع، رسانه ما را بر سر یک دوراهی از پیش 
تعیین شده قرار می دهد که خواه ناخواه مجبور به انتخاب یکی از 

آن ها هستیم: »توجه کن یا نادیده بگیر«. 

تأملاتی بر این مسئله که چرا فیلم های دیستوپیایی دوباره مورد توجه قرار گرفته اند؟

نوسازیِپادآرمانشهردرساحتِسینما!

دست  به  نقد

جشنواره ملی فیلم اقوام ایرانی، با انتشار فراخوان دومین دوره خود، به صورت رسمی فعالیت خود را آغاز کرد.

دور دوم این جشنواره با نگاه و تمرکز ویژه بر اهمیت همبستگی ملی، کشف استعدادهای بومی مناطق قوم نشین و آثار فاخری که در سایر جشنواره های داخلی و خارجی امکان و فرصت حضور 

پیدا نکرده اند، برگزار می شود. دومین دوره از این جشنواره همانند دور اول توسط موسسه فرهنگی هنری فصل هنر در خرداد سال ۱۴۰۴ در تهران برگزار خواهد شد و شرکت کنندگان می توانند 

از ۱۰ اسفندماه ۱۴۰۳ تا ۱۰ اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۴ با مراجعه به سامانه جشنواره به صورت آنلاین ثبت نام و آثار خود را ارسال کنند. همه هنرمندان و فیلمسازان می توانند برای ثبت نام و 

کسب اطلاعات بیشتر به وب سایت رسمی جشنواره به نشانی WWW.AGHVAMFILM.COM مراجعه کنند و یا با شماره تماس ۰۹۲۰۶۳۶۴۶۲۶ تماس بگیرند.

فراخوان دومین جشنواره فیلم اقوام ایرانی منتشر شد

سودابه نیکدان
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شرکت آب وفاضلاب استان البرز در نظر دارد مزایده ای به منظور فروش سه دستگاه خودرو شامل دو دستگاه پراید و یک دستگاه پیکان با شرایط ذیل برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir با شماره فراخوان 1003005186000002 انجام خواهد شد و 

لازم است مزایده  گران در صورت عدم عضویت قبلی , مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.
مبلغ تضمین شرکت در مزایده به شرح جدول مندرج در اسناد مزایده می باشد که می بایست  بصورت واریز نقدی , چک بانکی تضمین شده و یا ضمانت نامه بانکی باشد. 

مهلت تحویل اسناد مزایده : مزایده گران علاوه بر بارگذاری فایلهای PDFتا ساعت 19 روز شنبه مورخ  1403/12/25 , موظف به ارائه تضمین شرکت در مزایده تا پایان وقت اداری همان روز به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان البرز می باشند.
تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت 11:30 روز یکشنبه مورخ  1403/12/26 خواهد بود.

نحوه دریافت اسناد مزایده: داوطلبان می توانند به منظور دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1403/12/07 تا ساعت 19 روز دوشنبه مورخ 1403/12/13 از طریق سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir اقدام نمایند. تلفن تماس : 32117150 - 026
وجه مربوط به فروش نقدا« دریافت و هزینه های انتشار آگهی طبق قوانین و مقررات به عهده خریدار است.

برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به آدرس iets.mporg.ir مراجعه نمائید%  1889366  تاریخ انتشار نوبت دوم: 8 اسفند 1403
شرکت آب وفاضلاب استان البرز »سهامی خاص«

سيستممديريتيکپارچه/کد10/40/01/ف

گهيمزايدهعمومييکمرحلهاي)شماره1003005186000002(-نوبتاول آ

اقتصاد

سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان البرز در نظر دارد به استناد مجوز کمیسیون ماده 2 امور اقتصادی و دارایی استان به شماره 0042-03-81 مورخ 

 405  GLXI 1403/06/08 یک دستگاه خودرو اسقاطی سواری پیکان تیپ 1600 بنزین سوز مدل 1380 و یک دستگاه خودرو اسقاطی سواری پژو

دوگانه سوز مدل 1390  با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را از طریق برگزاری مزایده عمومی با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)www.setadiran.ir( به فروش برساند.

لذا از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مزایده به آدرس سامانه مذکور مراجعه فرمایید. 1889796   تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/12/06

گهیمزایدهعمومی)نوبتدوم( آ

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰43۶7 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه 
زینی فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه ۲ صادره از کرج در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 755 مترمربع از 
پلاک ۲۳۵ فرعی از ۹ اصلی واقع در کرج ماهدشت خیابان فضیلت روبروی شهرک شریعتی خریداری از مالک رسمی آقای 
علی مظفری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. 1889222   تاریخ انتشار نوبت دوم: 22 اسفند 1403
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰43۶۳ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه 
زینی فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه ۲ صادره از کرج  در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۵۴۱ مترمربع از 
پلاک ۲۳۵ فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خیابان فضیلت روبروی شهرک شریعتی خریداری از مالک رسمی آقای علی 
مظفری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. 1889168   تاریخ انتشار نوبت دوم: 22 اسفند 1403
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱4۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰4343 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه 
زینی فرزند حسینعلی بشماره شناسنامه ۲ صادره از کرج در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 245.2 مترمربع از پلاک 234 فرعی از ۹ اصلی واقع در ماهدشت خیابان فضیلت روبروی شهرک شریعتی خریداری از مالک رسمی آقای علی 
مظفری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. 1889207     تاریخ انتشار نوبت دوم: 22 اسفند 1403
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیو
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتاول(

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیو
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتاول(

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی–کرج)نوبتاول(

هفتم اسفند، روز وکیل مدافع، نه فقط یک یادآوری برای 
پاسداشت حرفه ای که شانه به شانه عدالت ایستاده، بلکه 
برابر  در  وکالت  نهاد  استقلال  برای سنجش  است  آزمونی 
فشارهایی که هر سال بیش از پیش بر آن سنگینی می کنند. 
این روز را باید بهانه ای برای طرح این پرسش دانست: آیا 
وکیل در ایران هنوز همان »مدافعی« است که قرار بود باشد، 
یا به مرور در محاصره مقررات محدودکننده، پرونده های خاص 
و انواع و اقسام سنگ اندازی های از بی  شمار نهادِ مختلف، 
نقش او به یک نمایندۀ صوری در دادگاه ها تقلیل یافته است؟

سال  به  که  است  میراثی  ایران،  در  وکلا  کانون  استقلال 
۱۳۳۱ بازمی گردد، زمانی که این نهاد توانست از قید نظارت 
دولتی رها شود و برای اولین بار وکلا بجای دریافت پروانه از 
حکومت، به نهادی مستقل و خودگردان تکیه کنند. اما امروز 
این استقلال بیش از همیشه تهدید شده است. تلاش هایی 

و  دولتی  نهادهای  به  وکلا  کانون  کردن  وابسته  برای  که 
نظارتی صورت می گیرد، کمترین نشانه ای از بی  طرفی و یک 
سیستم عادلانه ندارد. از یک سو، طرح هایی همچون »آزمون 
وکالت تحت نظارت مرکز مشاوران« یا »اصلاحیه های نظارتی 
بر عملکرد کانون وکلا« عملاً این نهاد را به بخشی از دستگاه 
رسمی دولت بدل می کنند. از سوی دیگر، تهدیدها، تعلیق ها 
و حتی بازداشت وکلایی که پرونده های حساس را می پذیرند، 
این پیام را می رساند که وکیل، تا وقتی وکیل است که نقش 
مدافع نهادهای قدرت را بازی کند، نه حقوق شهروندان را. در 
چنین شرایطی، نقش وکیل مدافع از یک شخصیت مستقل 
و مقتدر که باید میان موکل و قاضی بایستد، به مترجمی 
از پیش شکست خورده برای انتقال احکام دادگاه ها تبدیل 
ابتدایی ترین حقوق موکل خود،  از  می شود. وقتی وکیلی 
یعنی دسترسی به پرونده و دفاع بدون ترس از پیگرد، محروم 
است، دیگر از چه چیزی جز یک تشریفات حقوقی می توان 

سخن گفت؟

شوربختانه نقش وکلا در کشورمان به این سمت و سو آمده که 
خودشان بیش از موکلانشان نیازمند وکیل شده اند! فشارهای 
امنیتی، ایجاد محدودیت های شغلی، و محرومیت از حقوق 

صنفی، عملاً نهاد وکالت را از خاصیت خنثی کرده است.
هفتم اسفند باید بیش از آن که روز جشن و تبریک باشد، 
روز مطالبه گری و پرسش از آیندۀ وکالت در ایران باشد. اگر 
قرار باشد این نهاد تنها یک پوستۀ خالی از استقلال باقی 
بماند، دیگر چرا باید از حرفه ای سخن گفت که در عمل، 
کارکرد دفاعی خود را از دست داده است؟ جامعه ای که وکیل 
مستقل نداشته باشد، عدالت هم نخواهد داشت. نهاد وکالت 
دادرسی  از ستون های  یکی  بلکه  نیست،  تنها یک صنف 
عادلانه است. از دست رفتن استقلال این نهاد، تنها به زیان 
وکلا نیست، بلکه برای تمام جامعه هزینه خواهد داشت. چرا 
که فردا ممکن است هر شهروندی در جایگاه متهم بایستد، و 
آنگاه تازه متوجه شود که چرا استقلال وکیل، چیزی فراتر از 

یک شعار حرفه ای است.

7 اسفند، پاسداشت یک رسالت تاریخی است؛  روزی برای تأمل در جایگاه وکلا

مهرداد تیموری
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اریک تن هاخ سرمربی هلندی و سابق منچستر یونایتد اعلام کرد فعلا قصد مربیگری ندارد. او در این رابطه گفت: »من قبلًا 
تصمیم خودم را گرفته ام و تا اول جولای هیچ پیشنهادی را قبول نمی کنم، بنابراین تا شروع فصل جدید به دنیای سرمربیگری 
برنمی گردم«.تن هاخ پیش از آن که دورتموند نیکو کوآچ را استخدام کند، با پیشنهاد جدی این باشگاه آلمانی مواجه شده بود.
تن هاخ از چیزی که بیش از همه باعث دلتنگی او شده، نیز گفت: »اگر چیزی باشد که دلم برای آن تنگ شده باشد، قطعا 
ورزشگاه اولدترافورد است. در منچستریونایتد روزهای خوب زیادی داشتیم، اما همانطور که همیشه می گویم، همیشه جا برای 

پیشرفت وجود دارد«.

تن هاخ: دلم برای اولدترافورد تنگ شده است!

ورزش

روی  به ویژه  ورزشگاه ها،  بر  حاکم  جو  سال هاست 
سکوها، خوب نیست! به دفعات و در مقاطع مختلف، 
کرده اند.  آسیب شناسی  به  اقدام  ذی ربط  دستگاه های 
خروجی این اقدامات یا منتج به طرح های مطالعاتی 

شده که راهی جز بایگانی در گنجه ها نداشته، یا اجرا 
شده و در میانه راه متوقف شده و به بیراهه رفته است.
مورد  خروجی  از  چون   )!( رسیده  سرانجام  به  چنانچه 
انتظار برخوردار نبوده، لذا اثربخشی نداشته و با شکست 
روبه رو شده است. اینکه چه باید کرد؟ قطعاً راه حل آن 
پرطرفدار  باشگاه های  از  یکی  اخیراً  که  نیست  روشی 

کرده،  انتخاب  نظر  مورد  تیم  که  راهی  است.  برگزیده 
عبارتی  به  و  فرهنگی  اقدامات  بیانگر  اینکه  به جای 
پارادایمی در راستای سالم سازی جو قالب روی سکوها 
باشد، صرفاً نوعی ساماندهی لیدرها برای مقابله با شعار 
»حیا کن- رها کن« و برای حفظ و بقای مدیریت باشگاه 

است.

ساماندهیلیدرها:پارادایمیبرایسکوهایابقایمدیرعامل؟
نیشِ هوادار

مجید سعیدی

 

هیس!

به بهانه حرف و حدیث ها دربارۀ دربی ۱۰۵؛ 

شمارۀ
ِ
فقطدرخارجیشدن

پیراهنهاحرفهایهستیم!

حرف و حدیث ها درباره تغییر زمان دربی نشان داد که فوتبال 
ایران برای توسعه، به عبور از مدیریت آماتوری به سمت مدیریت 
حرفه ای احتیاج دارد؛ مدیریتی که دغدغه اش پیشرفت فوتبال 
باشد، نه تغییر زمان یک مسابقه!سرانجام پس از گمانه زنی ها و 
خبرهای ضد و نقیض یک هفته اخیر که از صبح گذشته اوج گرفته 
بود، دربی ۱۰۵ به تعویق نیفتاد و بر اساس اعلام سازمان لیگ فوتبال 
در همان تاریخ قبلی، یعنی پنجشنبه ۵ اسفند در ورزشگاه آزادی 
برگزار خواهد شد.اتفاقات یک هفته اخیر و حرف و حدیث هایی 
که درباره لغو یا برگزاری دربی به گوش می رسید، بار دیگر ضعف 
برنامه ریزی و عدم قاطعیت و استقلال مجموعه فوتبال کشور 
را به رخ کشید. چنین اتفاقی را در سال های اخیر بارها شاهد 
بوده  ایم و سازمان لیگ فوتبال با توجیه همراهی با نمایندگان 
ایران در رقابت های آسیایی، روی برنامه قبلی خود خط کشیده 
و با باشگاه ها و خواسته هایی که داشته اند اغلب کنار آمده است.

این بار نیز با توجه به درخواست باشگاه استقلال از سازمان لیگ 
برای تعویق دربی به دلیل بازی حساس هفته آینده)دوشنبه 
۱۳ اسفند( با النصر در یک هشتم نهایی لیگ نخبگان آسیا، 
پرونده تعویق دربی دوباره روی میز سازمان لیگ قرار گرفت. 
واکنش های متناقض مجموعه فوتبال مانند صحبت مهدی 
تاج، رئیس فدراسیون فوتبال که گفته بود به سازمان لیگ 
توصیه خواهد کرد که به استقلال کمک کند، هم به این شائبه 
دامن زد که این بار نیز قرار است برنامه لیگ تحت فشارهایی 

که صورت می گیرد، برنامه لیگ تغییر کند.
در همین راستا از صبح گذشته شایعات درباره لغو دربی به 
واسطه برگزاری جلسه شورای تامین اوج گرفت، با این حال 
پس از چند ساعت مطرح شدن خبرهای ضد و نقیض در نهایت 
سازمان لیگ فوتبال اعلام کرد که در برنامه هفته بیست و یکم 
و برگزاری دربی تغییری صورت نخواهد گرفت. اگر چه این بار 
سازمان لیگ با توجه به برنامه فشرده فصل بیست و چهارم، برابر 
فشارها مقاومت کرد، اما در سال های اخیر بارها و به بهانه های 
مختلف و با درخواست تیم های مختلف مانند پرسپولیس، 

استقلال، سپاهان و...، برنامه لیگ دچار تغییر شده است.
این در حالی است که امکان تعویق و تغییر مسابقات در فوتبال 
حرفه ای روز دنیا مگر در شرایط حاد و اضطراری وجود ندارد و 
یکی از فاکتورهای مهم در برگزاری یک دوره رقابت، نظم دهی 
به برنامه مسابقات است؛ یک مسئله خدشه ناپذیر که به تیم ها 
با توجه به برنامه ای که پیش از شروع مسابقات اعلام می شود، 
فرصت می دهد تا بر اساس تقویم مسابقاتی که پیش رو دارند، 
برنامه ریزی کنند. در این بین توصیه رئیس فدراسیون فوتبال 
یا بخش های دیگر هم تغییری در شرایط برنامه نمی دهد. هر 
چند اصولا در یک ساختار حرفه ای فوتبال دنیا، مدیران برگزار 
کننده مسابقات فوتبال به خودشان اجازه نمی دهند با بیان 
درخواست های  به  دادن چراغ سبز  و  شائبه دار  صحبت های 

غیرحرفه ای، برنامه مسابقات را زیر سوال ببرند.
در سوی دیگر قضیه هم باشگاه های حرفه ای فوتبال دنیا به این 
درک رسیده اند که از درخواست برای تعویق مسابقه به دلیل دیدار 
حساسی که در یک رقابت دیگر پیش رو دارند، امتناع کنند و 
نگاه آماتوری به برنامه ریزی نداشته باشند.با این حال در فوتبال 
ایران، هم از سمت برگزار کننده مسابقات فوتبال یعنی فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ و هم از سمت باشگاه ها، شاهد یک 
رفتار غیرحرفه ای مانند درخواست برای تغییر زمان یک مسابقه 
حساس هستیم. نمونه آخر هم جدل بر سر تغییر تاریخ دربی، 
با توجیه کمک به نماینده ایران در یک رقابت بین المللی بود. 
یک درخواست آماتوری که با واکنش های آماتوری مدیران فوتبال 
سبب می شود تا برگزاری یا لغو یک مسابقه مانند شهرآورد به دلیل 
خواسته یک باشگاه، تبدیل به موضوع اصلی فوتبال ایران شود.اگر 
چه مقاومت سازمان لیگ و عدم تغییر زمان مسابقه، قابل ستایش 
است اما به نظر می رسد فوتبال ایران به عبور از مدیریت آماتوری به 
سمت مدیریت حرفه ای نیاز دارد؛ تغییری که سبب خواهد شد در 
آینده موضوع اصلی فوتبال ایران برنامه ریزی و تلاش برای رسیدن 
به توسعه و پیشرفت بیشتر باشد، نه اینکه تغییر زمان یک مسابقه 
همه مدیران فوتبال را به تکاپو بیندازد! به نظر می رسد از حرفه ای شدنِ 
فوتبال، فقط شماره پیراهن ها خارجی شده و دیگر فاکتورها هرگز مورد 

توجه قرار نمی گیرد.

سعید احمدیان

فیبا در گزارشی به روند صعود تیم های ملی بسکتبال ایران 
و قطر به کاپ آسیا واکنش نشان داد.

سایت فیبا بعد از آخرین بازی ایران در مسیر کاپ آسیا در 
گزارشی به عملکرد این تیم پرداخت.

در این گزارش اشاره شده تیم های ملی بسکتبال ایران 
و قطر با انجام دیدارهای خود در گروه E و با اقتدار در 
رقابت های انتخابی کاپ آسیا ۲۰۲۵ فیبا در رده های اول 
و دوم ایستادند تا آماده بازی در عربستان شوند. تیم 
ملی ایران با پیروزی ۸۸ بر ۴۵ بر قزاقستان غلبه کرد تا 
با صدرنشینی راهی عربستان شود، قطری ها با نتیجه ۸۱ 
بر ۶۱ هند را در سالن چندمنظوره باشگاه ورزشی الغرافه 
شکست دادند و هر دو تیم اکنون روند آماده سازی خود را 

برای رقابت های پیش رو آغاز کرده اند.

در بخش دیگری از این گزارش آمده بازیکنان تحت هدایت 
سوتیریوس مانولولپولوس در تیم ملی ایران در پیروزی 
برابر قزاقستان، امتیاز کسب کردند و سینا واحدی با ۲۰ 
امتیاز، ۴ ریباند و ۴ پاس گل، کارایی ۲۲ را ثبت کرد. متین 
آقاجان پور نیز با ۱۶ امتیاز نقش ارزنده ای در این پیروزی 
داشت و نیمی از ۸ پرتاب سه امتیازی تیم ایران را به ثمر 
رساند. محمد امینی که در پیروزی برابر هند در آخرین بازی 
درخشش داشت، امشب نیز ۱۳ امتیاز و ۷ ریباند به دست 

آورد و در کل تیم ایران، تیمی متحد نشان داد.
در بخش دیگری از این گزارش اشاره شده تیم ملی ایران 
در مرحله انتخابی با ثبت رکورد ۵ پیروزی و یک شکست 
کار خود را به اتمام رساند و دو بازی اخیر خود را در این 
پنجره با برتری پشت سرگذاشت. تیم ملی بسکتبال ایران 

که با هدایت سرمربی سابق ایران به عنوان تیم دوم جواز 
حضور در کاپ آسیا عربستان را به دست آورده است امشب 
هند را شکست داد تا آن  ها نیز یکی از تیم های شرکت 

کننده باشند.
شاگردان هاکان دمیر برابر هند و در کوارتر دوم اختلاف را 
زیاد کردند و اجازه نداند آن  ها فرصت برگشت به بازی را پیدا 
کنند. تایلر هریس در این پیروزی با ۲۴ امتیاز درخشان 
بود، این مهاجم با ۷ ریباند، ۳ پاس گل و ۲ سرقت توپ، 

بدون آنکه اشتباهی مرتکب شود کارایی ۳۱ را ثبت کرد.
از سوی دیگر، هند با وجود باخت برابر قطر همچنان رویای 
خود را برای قهرمانی در جام ملت های آسیا زنده نگه داشت 
چراکه توانست با برتری در تقابل مستقیم با قزاقستان، 

جایگاه سوم گروه پنجم را از آن خود کند.

در  دوشنبه  شامگاه  اصفهان  پسند  گیتی  هندبال  تیم  
شهرآورد هندبال اصفهان موفق شد همشهری خود سپاهان 
نوین را با نتیجه ۳۰ بر ۲۰ شکست دهد و این تیم را در 

آستانه سقوط از لیگ برتر قرار دهد.
تیم های هندبال گیتی پسند و سپاهان نوین در شهرآورد 
دیگری از هندبال نصف جهان عصر گذشته در چارچوب 
هفدهمین هفته از سی وهفتمین دوره رقابت های لیگ برتر 
هندبال مردان باشگاه های ایران در سالن »حماسه ۲۵ آبان« 
مجموعه ورزشی نقش جهان به مصاف یکدیگر رفتند که در 
نهایت گیتی زن ها با پیروزی قاطع ۳۰ بر ۲۰ برنده این 

دیدار شدند.
شاگردان کیوان صادقی، در گیتی پسند که در بازی پیش 
مقابل سپاهان با بدشانسی شکست خورده بودند، عصر 
گذشته در دومین شهرآورد پیاپی اصفهان بازی را جنگنده 

شروع کردند و عملکرد فوق العاده ای مقابل سپاهان نوین 
به نمایش گذاشتند.

گیتی زن ها در نیمه  نخست پس از آن که اختلاف ۹ گل 
با حریف را ایجاد کردند، در نهایت توانستند نیمه اول را 
با پیروزی ۱۵ بر ۹ مقابل سپاهان نوین خاتمه دهند و به 

رختکن بروند.
در نیمه دوم سپاهان نوین بازی را بهتر آغاز کرد و ۲ گل 
را وارد دروازه گیتی زن ها کرد، اما زمانی  که سه دقیقه از 
زمان نیمه دوم گذشته بود، ساعت ۱۷ با قطع برق منطقه 
برق  توزیع  شرکت  قبلی  اعلام  طبق  اصفهان  دولت آباد 
استان، برق سالن ۲۵ آبان مجموعه ورزشی نقش جهان نیز 

به صورت کامل قطع شد.
پس از توقف ۳۰ دقیقه ای بازی، با متصل شدن ژنراتورهای 
مجموعه ورزشی  برق  دوباره  متصل،  برق  جایگزین 

نقش جهان و سالن محل بازی متصل و این دیدار از سر 
گرفته شد.

پس از آن با شروع دوباره بازی، روند به سود گیتی پسندی ها 
ادامه پیدا کرد و دوباره قرمزپوشان گیتی پسند با عملکرد 
دفاعی و هجومی درخشان، اختلاف با سپاهان نوین را با 
گذشت زمان بازی بیشتر و بیشتر کردند. تا جاییکه فاصله 
گیتی پسند با همشهری میزبان به عدد ۱۳ هم رسید و 
سرانجام با قرار دادن جوانان گیتی پسند درون زمین توسط 
کیوان صادقی، گیتی زن ها دومین شهرآورد اصفهان را با 

نتیجه ۳۰ بر ۲۰ از سپاهان نوین پیروز شدند.
پس از این بازی مجموع امتیازات گیتی پسند به ۱۷رسید 

اما در همان رده ششم جدول باقی ماند.
سپاهان نوین نیز پس از این شکست با ۷ امتیاز در رده ۹ 

باقی ماند و در آستانه سقوط قرار گرفت.

تیم بسکتبال بانوان پالایش نفت آبادان در چهارمین بازی از 
مرحله نیمه نهایی لیگ برتر میهمان خود آکادمی سحر تهران 

را شکست داد.
این دیدار سالن ۱۷ شهریور آبادان برگزار شد که در پایان تیم 

پالایش نفت آبادان با نتیجه ۶۳ بر ۵۷ به برتری رسید. تیم 
آکادمی سحر در کوارتر اول کاملا بر میزبان خود برتری داشتند 

و ۱۸ بر ۱۰ به پیروزی رسیدند.
تیم پالایش نفت آبادان که نمی خواست امیدهای خود برای 
صعود به فینال را از دست دهد کوارتر دوم را با انگیزه بازی کرد 

و ۲۰ بر ۶ به برتری رسید.
در کوارتر سوم بازی بین ۲ تیم پایاپای برگزار شد و این تیم 
پالایش نفت بود که توانست ۱۶ بر ۱۵ حریفش را شکست دهد.
بازی در کوارتر چهارم هم نزدیک دنبال شد و تیم آکادمی سحر 
توانست در ثانیه پایانی از ریباند استفاده کند و ۱۸ بر ۱۷ پیروز 

شود.
سمانه دهقانی، مهسا کارگری و افرا بهرامی قضاوت این دیدار 

را بر عهده داشتند.
برای تیم پالایش نفت آبادان در این دیدار شیدا شجاعی، فاطمه 
آقازادگان، آیدا گل محمدی، فرناز خدا مرادی و کیمیا یزدیانی 

به میدان رفتند.
ترکیب تیم آکادمی سحر را در این دیدار جکسون، نسرین فلاح، 

هندرسون، فائزه شهریاری و زهرا عدالت کار تشکیل دادند.
در پایان این بازی آیدا گلمحمدی با کسب ۱۸ امتیاز، ۱۱ ریباند 
و سه پاس منجر به گل، ضمن ثبت دبل دبل در ترکیب تیم 

پالایش نفت آبادان بهترین بازیکن زمین شد.
پنجمین بازی این ۲ تیم نیز دهم اسفندماه در تهران برگزار 
خواهد شد؛ و تیم پیروز این دیدار حریف تیم گروه بهمن در 

فینال این مسابقات خواهد شد.

گزارش فیبا از راه یابی ایران به کاپ آسیا؛ صعود با اقتدار

با شکست از گیتی  پسند؛ سپاهان نوین در آستانۀ سقوط قرار گرفت

تیم بسکتبال بانوان پالایش نفت آبادان بر آکادمی سحر به برتری رسید
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